

朝陽科技大學 092學年度第2學期教學大綱

Seminar on Exceptional Children's Development and Care 特殊幼兒發展與評估專題研究

當期課號	7206	Course Number	7206
授課教師	黃國祐	Instructor	HUANG,KUO YOU
中文課名	特殊幼兒發展與評估專題研究	Course Name	Seminar on Exceptional Children's Development and Care
開課單位	幼兒保育系碩士班一A	Department	
修習別	選修	Required/Elective	Elective
學分數	3	Credits	3
課程目標	本課程的目標包括： 1.瞭解特殊幼兒的生理與心理。 2.瞭解評量的方法與工具。 3.瞭解不同型態的特殊幼兒。 4.搜尋並討論研究議題。	Objectives	The objectives of the course are: 1. To understand the physiological and psychological development of exceptional children. 2. To understand the assessment methods and tools. 3. To understand the different categories of exceptional children. 4. To search and discuss research topics.
教材	主題講解與討論/ 文章閱讀/ 研究議題討論與報告	Teaching Materials	Books reading; Paper reading; Research topic reporting.
成績評量方式	課堂報告與討論：50% 期末研究專題報告：50%	Grading	report and discussion:50% research topic report:50%
教師網頁	-		
教學內容	1.瞭解特殊幼兒的生理與心理。/ 2.瞭解評量的方法與工具。/ 3.瞭解不同型態的特殊幼兒。/ 4.搜尋並討論研究議題。	Syllabus	1.Understanding abnormal child physiology and psychology./ 2.Understanding evaluation methods and tools./ 3.Understanding different disorders of abnormal children./ 4.Finding and discussing research topics.

尊重智慧財產權，請勿非法影印。